

## 2023 考研英语大纲新增词汇详解（带真题例句）

### 单词释义：

1. ascribe	vt. 把...归因于
2. benevolent	a. 仁慈的善意的；和蔼的
3. broker	n. 代理人；股票经纪人
4. buffer	n. 缓冲物；减震器；老顽固
5. choir	n. 唱诗班；合唱团
6. chunk	n. 大块；相当大的量
7. custody	n. 拘留；监禁；保管
8. decree	n. 法令；裁定 v. 颁布；裁决
9. discharge	n. / vt. 解雇，解散；排放；清偿；卸下 vi. 流出，放电
10. eradicate	vt. 根除；扫除
11. hybrid	n. 杂交物；混合物 a. 混合的
12. landscape	n. 地貌；风景画
13. pottery	n. 陶器；陶器厂；制陶手艺，制陶行业
14. predator	n. 捕食者；掠夺者；捕食性动物；弱肉强食的人（或机构）；剥削者
15. strand	vt. 使...搁浅；使...受困，滞留

### 真题例句：

1. ascribe vt. 把...归因于

真题原文【2015 新题型】英一

Rather, we ascribe meanings to texts on the basis of interaction between what we might call textual and contextual material.

相反，我们赋予文本以意义，基于我们称之为文本材料和背景材料的相互作用。

3. broker n. 代理人；股票经纪人

真题原文【2019 新题型】英二

Greg Jaroszewski, a real estate brokers with Gagliardo Realty Associates, said he's not convinced that kids should be involved in selecting a home, but their opinions should be considered in regards to proximity to friends and social activities, if possible.

加利阿尔多房地产公司的经纪人格雷格·亚洛泽夫斯基说，他认为孩子们不应该参与选房，但如果可能的话，应该在距离朋友及社交活动场所的远近方面考虑他们的意见。

5. choir n. 唱诗班；合唱团

真题原文【2018 翻译】英一

Plays aiming at literary distinction were written for schools or court, or for the choir boys of St. Paul's and the royal chapel, who, however, gave plays in public as well as at court.

旨在突出文学性的戏剧为学校或宫廷而写，或为圣保罗大教堂和皇家教堂的唱诗班男童而写，不过这些唱诗班男童不仅在宫廷表演而且也在公众场合表演。

6. chunk n. 大块, 块

真题原文【2016 Text 1】英二

Breaking down problems into bite-sized chunks and using code to solve them becomes normal.  
把问题分解成小块然后用代码去解决这些问题变得稀松平常。

10. eradicate vt. 根除; 扫除

真题原文【2013 新题型】英一

Humanity has the necessary agro-technological tools to eradicate hunger, from genetically engineered crops to artificial fertilizers.

从转基因作物到人造化肥, 人类拥有必要的农业技术手段以消除饥饿。

12. landscape n. 地貌; 风景画

真题原文【2016 Text 2】英一

There is no doubt of the alternative—the corrupted landscapes of southern Portugal, Spain or Ireland.  
毫无疑问, 也有另一种情况—葡萄牙南部, 西班牙或爱尔兰的风景已经遭到破坏。

14. predatory a. 捕食性的; 掠夺的

真题原文【2018 Text 3】英二

Ants keep predatory insects away from where their aphids feed; Gmail keeps the spammers out of our inboxes.

蚂蚁不让捕食性昆虫靠近蚜虫进食的地方, 谷歌邮箱帮我们拦截垃圾邮件。